
مریـــم کاظمی پـــور معاونـــت بانـــوان وزیر 
ورزش بعـــد از رأی در دور دوم انتخابـــات 
ریاســـت جمهـــوری در ورزشـــگاه شـــهید 
شـــیرودی، درباره حضور بانوان در المپیک 
2024 پاریـــس می گویـــد: »مـــا حداقـــل در 
ســـه، چهار رشـــته دیگر هم می توانســـتیم 
ســـهمیه بگیریم. با تدبیری کـــه برای دوره 
بعـــدی المپیک و بازی های آســـیایی ناگویا 
اتخـــاذ می شـــود، قطعـــاً ظرفیـــت ورزش 
بانوان برای حضور در المپیک و پارالمپیک 
بیشـــتر خواهد شـــد. مـــا در پارالمپیک با 
کیفی نگـــری و در المپیـــک بـــا ایـــن ارتقای 
ســـطح کمی نســـبت به گذشـــته، حرکت 
جـــدی را با این تعـــداد در عرصـــه قهرمانی 
نشـــان دادیم. امیدواریم کـــه این اتفاقات 
در المپیک و بازی های آســـیایی آینده، هم 
از حیث مـــدال و هـــم حضور ورزشـــکاران 
ادامـــه داشـــته باشـــد تـــا بتوانیـــم ارتقای 
چشـــمگیری داشته باشـــیم و این مسأله را 
نشـــان بدهیم.« به گفته او زنان ایران برای 

مـــدال آوری ضعف ندارند: »بـــا تدارکاتی که 
بـــرای بانـــوان المپیکی دیده شـــده، آنها از 
نظر مدال آوری نســـبت به دیگر قهرمانان 
کمبودی ندارند. تعـــداد زیادی از بانوان در 
تورنمنت های خوب بین المللی و اردوهای 
مشـــترک با تـــراز بـــالا حضور دارنـــد. تمام 
تـــاش وزارت ورزش و کمیته هـــا بـــر ایـــن 
اســـت کـــه حضـــور بانـــوان هم بـــه لحاظ 
کمی و هم کیفی در ســـطحی باشـــد که به 
موفقیت برســـند و ســـکو و مدال هم قابل 
پیش بینـــی باشـــد.« کاظمی پـــور حضـــور 
زنان ورزشـــکار محجبـــه را کمتـــر از مدال 
نمی دانـــد: »چیـــزی که در بیانـــات رهبری 
هـــم مشـــهود بـــود، ایـــن بـــود کـــه حضور 
زن مکرمـــه و محجبـــه ایرانـــی در عرصـــه 
بین المللـــی نمادی از موفقیـــت در جبهه 
فرهنگی و معرفی زن مســـلمان اســـت که 
ایـــن از مدال آوری و ســـکو کمتر نیســـت و 
ارزش قهرمانـــی را به مراتب بیش از چیزی 

که هســـت، به دنیـــا نشـــان می دهد.«
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همراه با انتخابات

 اسبقیان: از ورزشگاه تختی 
بازدید می کنیم

 شروین اســـبقیان معاون فرهنگی و ورزش قهرمانی  وزیر 
ورزش بعد از حضور در ســـالن افراسیابی ورزشگاه شهید 
شـــیرودی در جمع خبرنـــگاران دربـــاره آخرین وضعیت 
ورزشـــگاه تختی برای برگـــزاری لیگ برتـــر فوتبال گفت: 
»رایزنی هـــای لازم بـــرای برگـــزاری مســـابقات لیـــگ برتر 
فوتبـــال در ورزشـــگاه تختی انجـــام شـــده و بازدیدهایی 
هم هفته آینده انجام می شـــود تا شـــرایط بـــرای برگزاری 
مســـابقات فراهـــم شـــود.« معـــاون ورزش قهرمانی وزیر 
ورزش، دربـــاره انتخابـــات فدراســـیون ها نیـــز گفت: »ما 
شـــانزدهمین انتخابات را روز چهارشـــنبه برگزار کردیم و 
انتخابات بیلیارد و بولینگ، شطرنج و روستایی عشایری 
را پیش رو داریم. طبق برنامه همه انتخابات برگزار شـــد 
و ثبت نام بـــرای بیلیارد فردا شـــروع می شـــود و به زودی 
انتخابـــات را برگـــزار می کنیم تـــا دیگر هیچ رشـــته ای با 

سرپرســـت اداره نشود.«
برای شـــرکت در رأی گیـــری انتخابات ریاســـت جمهوری 
هم اســـبقیان گفت: »از همان ســـاعات اولیـــه قهرمانان 
پرافتخـــار کشـــور، به همـــراه مدیـــران و مربیـــان خود در 
سالن شـــهید افراسیابی حاضر شـــدند که نشان از اتحاد 
و انســـجام ملی اســـت. آنها نشـــان دادند خانواده ورزش 

همگام با مـــردم عزیز ایران اســـت.«

 نبی: رئیس جمهور آینده 
سیاست فعلی را ادامه دهد

نایـــب رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال گفـــت: امیـــدوارم 
رئیس جمهـــور آینـــده بتوانـــد سیاســـتگذاری کـــه در 
یکســـال اخیـــر در ورزش بنـــا گذاشـــته شـــده را دنبال 
کند. بودجه ورزش کشـــور در یکســـال اخیر حدود 200 
درصد افزایش پیدا کرده اســـت. امیدوارم دولت شـــعار 
ایران قـــوی ورزش قوی را در آینده هـــم دنبال کند. وی 
افزود: کشـــورهای همســـایه با ســـرمایه گذاری سنگین 
در حـــال پیشـــرفت هســـتند و ما هـــم بایـــد بتوانیم با 
حمایت هایی که از طرف دولت می شـــود این شـــرایط 
را دنبـــال کنیم. جامعـــه ورزش در همه عرصه ها حضور 
داشته و طبیعی اســـت که انتظار داشته باشند از سوی 

دولت ها مـــورد حمایت قـــرار بگیرند.

ماجدی: مردم پای انقلاب 
ایستاده اند

ماجدی بعد از شـــرکت در رأی گیری مقابـــل خبرنگاران 
حاضـــر شـــد و ایـــن جمـــات را بـــه زبـــان آورد: »در یک 
جمله نمی شـــود گفت چه خواســـته ای از رئیس جمهور 
داریم؛ خواســـته ها بســـیار زیاد اســـت و رئیس جمهوری 
کـــه انتخـــاب می شـــود، باید بدانـــد که مـــردم مخصوصاً 
مملکـــت  و  نظـــام  انقـــاب،  ایـــن  پـــای  ورزشـــکار ها 
ایســـتاده اند. تقاضا هـــا یکی دو تا نیســـت، باید به ورزش 
بـــه عنوان یـــک صنعت نگاه شـــود؛ بـــه اعتقاد مـــن باید 
رئیس جمهـــور آینـــده کمک کنـــد تا بودجه هایـــی که در 
ســـال های گذشـــته تحقق نیافته تعیین تکلیف شـــود.« 

 داوری: رئیس جمهور آینده 
به حوزه ورزش توجه کند

جـــواد داوری، رئیس فدراســـیون بســـکتبال نیز گفت: 
مـــن می خواهم از کلیشـــه ها فراتـــر بـــروم و بگویم که 
امیدوارم حال دل مردم خوش باشـــد و توجه بیشتری 
به ورزش شـــود. سیســـتم هایی کـــه تا به حـــال کمک 
کرده اند، باید به توســـعه و ســـاختار ورزش ادامه دهند 
تا مشـــکات موجود برطرف شـــود. امیـــدوارم بتوانیم 

این مشـــکات را رفع کنیم.

میرجلیلی: دور دوم مثل فینال بود
مهـــدی میرجلیلـــی رئیس بســـیج ورزشـــکاران در مورد 
حضـــور در انتخابات گفـــت: عرصه انتخابـــات همچون 
میـــدان مســـابقه بـــود و دور دوم بـــه منزله فینـــال این 
مســـابقه برای ورزشکاران است. ورزشـــکاران آمده بودند 
تا با یـــک وفاق ملی برای ایران قوی در کنار هم باشـــند.

 

عزیزی: حرکت در مسیر رشد ورزش 
ادامه دارد

داود عزیـــزی رئیـــس فدراســـیون تنیـــس نیـــز پـــس از 
انداختن رأی به صندوق گفت: شـــکرخدا شاهد حضور 
قشـــر عظیمـــی از مـــردم عزیـــز کشـــورمان بـــا همراهی 
ورزشـــکاران محبوب آنها در انتخابات بودیم. امیدوارم 
حرکت در مســـیر رشـــد و پیشـــرفت همچون سال های 

قبـــل با انتخـــاب فرد اصلح ادامه داشـــته باشـــد.

ناطق نوری: ورزش کشور در انتظار 
رشد چشمگیر است

عبـــاس ناطق نـــوری رئیـــس فدراســـیون انجمن هـــای 
ورزشـــی گفت: خوشـــحالم  جامعـــه ورزش همســـو با 
دیگر اقشـــار مـــردم در ایـــن فینـــال انتخاباتـــی حضور 
داشـــتند. امیدوارم نتیجـــه به نفع ورزشـــکاران و مردم 
رقـــم بخـــورد و در چهار ســـال آینـــده نیز ورزش کشـــور 

رشـــد خود را ادامـــه دهد.

ایلکا: رئیس جمهور جدید توجه 
بیشتری به ورزش داشته باشد

علـــی ایلـــکا سرپرســـت فدراســـیون ورزش روســـتایی، 
عشـــایری و بازی هـــای بومـــی محلـــی پس از حضـــور در 
انتخابات گفت: مرحله دوم شـــور بیشـــتری نســـبت به 
دوره اول انتخابـــات بـــرای انتخـــاب فـــرد اصلح داشـــت 
و امیـــدوارم رئیـــس جمهورمنتخـــب مردم ایـــران توجه 

ویژه ای به ورزش داشـــته باشـــد.

تبلیغات محیطی هم به سرنوشت حق پخش تلویزیونی گرفتار شد 

دستفدراسیوندرجیبباشگاهها

چطور سازمان چطور سازمان 
لیگ متولی لیگ متولی 

امر مهمی امر مهمی 
می شود که در می شود که در 

سالیان اخیر سالیان اخیر 
هیچ شفافیتی هیچ شفافیتی 

در خصوص در خصوص 
آن نداشته و آن نداشته و 

صورت های صورت های 
مالی خود را مالی خود را 

هم منتشر هم منتشر 
نکرده استنکرده است

م  ر چهـــا و  بیســـت  فصـــل 
رقابت هـــای لیـــگ برتـــر در حالی 
اولیـــه قـــرار  طبـــق پیش نویـــس 
اســـت اواخر مرداد مـــاه )احتمالاً 
25 مـــرداد( آغـــاز شـــود کـــه هنوز 
بســـیاری از تیم ها حتـــی کادرفنی 
کیـــب  تر و  نـــد  ر ا ند مشـــخصی 
بازیکنـــان خود را بـــرای آغاز پیش 
فصـــل نیـــز مشـــخص نکرده انـــد!

در ایـــن خصـــوص طـــی چنـــد روز 
گذشـــته در گزارش هایی در ایران 
ورزشـــی بـــه ایـــن موضوع اشـــاره 
غ از اینکـــه هنوز  کردیـــم کـــه فـــار
زمان آغـــاز رقابت هـــای لیگ برتر 
مشـــخص نشـــده بلکـــه بســـیاری 
از تیم هـــا از جملـــه تیم هـــای اول 
تـــا ششـــم فصـــل گذشـــته و بـــه 
ایـــران در  خصـــوص نماینـــدگان 
آســـیا همچنـــان تکلیـــف نیمکت 
خـــود را هـــم مشـــخص نکرده اند 
و از ایـــن لحـــاظ فوتبـــال ایـــران 
روزهـــای ســـردر گمـــی را ســـپری 
می کنـــد ایـــن در حالی اســـت که 
تـــا حـــدود 2 ماه دیگـــر لیگ الیت 
در بالاترین ســـطح باشـــگاهی در 

آســـیا آغـــاز می شـــود و تقابـــل بـــا 
تیم های قدرتمند و متمول عربی 
ایـــن امـــر را می طلبـــد تـــا حداقل 
تیم هایـــی کـــه مجـــوز حضـــور در 
آســـیا را دریافت کرده اند زودتر در 
خصوص شـــرایط کلی تیم خود در 
آستانه پیش فصل، وضعیت شان 

را روشـــن کنند.
حال اینکـــه چرا این ماجـــرا زودتر 
رقم نمی خورد می تـــوان از دیدگاه 
کارشناســـی شـــاخصه های زیادی 
را بـــا آن مرتبـــط دانســـت که یکی 
از مهم تریـــن عوامـــل آن بعضاً به 
مشـــکات مالی و اقتصادی تیم ها 

مربوط می شـــود.
 در هر صورت شـــاید بـــا خصوصی 

شـــدن ســـرخابی ها ایـــن شـــائبه 
پیـــش آمده باشـــد که ایـــن تیم ها 
و...  بی پولـــی  گرفتاری هـــای  از 
نجات پیـــدا کـــرده باشـــند اما دو 
عامل ســـقف بودجـــه و نظارت بر 
شفافیت مالی از ســـوی نهادهای 
ذیربـــط باعـــث شـــده تـــا جلـــوی 
ریخت و پاش های این دو باشـــگاه 
تا حد زیادی فعـــاً با وجود بخش 

خصوصـــی هم گرفته شـــود.
با ایـــن حال یکـــی از عوامل اصلی 
که می توانـــد موجب پیشـــرفت و 
توسعه باشگاه ها شـــده و طی یک 
مســـیر روشـــن، شـــفاف و قانونی 
آنها را به ســـرمنزل مقصود رسانده 
و از ســـوی دیگـــر هـــم موجبـــات 

اســـتقال مالی شـــان را فراهم کند 
همچنان به حق پخـــش تلویزیونی 
مربوط می شـــود که بـــا وجود وعده 
وعیدهای فراوان از سوی مسئولان 
مربوطه و حتی فدراسیون فوتبال، 
هنـــوز خبری از آن نبوده و همچنان 
سازکار شـــفافی در این خصوص به 

وجود نیامده اســـت.
در ایـــن بیـــن مجادله صداوســـیما 
و فدراســـیون فوتبـــال در حالـــی 
ادامه دار شـــده اســـت که یک طرف 
ماجـــرا اعتقـــاد دارد تلویزیـــون بـــه 
خاطر تولیـــد محتوایی که از فوتبال 
خلـــق می کند باید پولـــش را بدهد 
اما طرف دیگـــر روال دهه های اخیر 
را همچنـــان پیش گرفته و اعتقادی 
به ایـــن ماجرا نـــدارد. حـــال اینکه 
فدراســـیون فوتبـــال در همـــه این 
ســـال ها بـــرای مطالبه حـــق پخش 
تلویزیونـــی بـــه طور حقیقی پشـــت 
ماجـــرا ایســـتاده یـــا ادای آن را در 

می آورد.
یـــک روی ســـکه ای  اتفـــاق  ایـــن   
اســـت کـــه آن روی دیگـــرش خـــود 
حـــد  تـــا  ا  ر فدراسیون نشـــین ها 
زیـــادی در خصوص عـــدم حمایت 
از اســـتقال مالی باشـــگاه ها مقصر 

اصلـــی قلمـــداد می کنـــد.
اینکه گفتـــه می شـــود در دنیا حق 
پخش یکی از ارکان مهم درآمدزایی 
در فوتبـــال بـــه شـــمار رفتـــه یکی 
از شـــاخصه های اصلـــی اســـت که 
بســـیاری از کارشناســـان نیـــز آن را 
تأیید کرده اند امـــا مباحث دیگری 
مثـــل بلیـــت فروشـــی، تبلیغـــات 
محیطـــی، پـــاداش رتبه هـــای برتر 
و  فصـــل  پایـــان  در  جـــدول  در 
آیتم هـــای دیگری هم هســـتند که 
شـــاخصه های اصلی دیگـــری را در 
توســـعه باشـــگاهداری ایجاد کرده 
کـــه بـــر اســـاس آن ایـــن بـــار خود 
فدراســـیون می توانـــد بـــا پرداخت 
به موقـــع آنها به باشـــگاه ها، تا حد 
زیادی کمک کرده تا آنها کمرشـــان 
زیر بار مشـــکات مالی خم نشود.
ی  تاش هـــا نـــی  ما ز قـــع  ا و ر  د
فدراســـیون فوتبال و سازمان لیگ 
درباره ســـتاندن حق باشـــگاه ها از 
صداوســـیما حقیقی جلوه می کند 
که خـــود در این مســـیر پیشـــقدم 

شـــده و حـــق قانونـــی تیم هـــا در 
ارتبـــاط با وظایـــف ذاتـــی اش را به 

موقـــع پرداخـــت کند.
 ایـــن در حالـــی اســـت کـــه درباره 
بلیت فروشـــی شـــنیده ها حکایت 
از آن دارد کـــه بخـــش اعظمـــی از 
ایـــن پـــول بـــه نهادهایـــی بیرون 
فوتبـــال اختصـــاص پیدا کـــرده و از 
ســـوی دیگر وعده پرداخت پاداش 
رتبه هـــای تیم هـــا در جـــدول در 
پایـــان فصل نیز تا ایـــن لحظه پوچ 

از آب درآمده اســـت.
همـــه اینهـــا در حالی هســـتند که 
هـــم  محیطـــی  تبلیغـــات  دربـــاره 
همچنـــان اخبـــار خوشـــایندی که 
بـــاب میـــل باشـــگاه ها باشـــد بـــه 
گوش نمی رســـد و کما فی الســـابق 
این رقم بـــه انـــدازه ای دور از ذهن 
اســـت کـــه بعضـــاً کفـــاف جرایم و 
بدهی هـــای باشـــگاه ها از فصـــول 
قبلـــی را هـــم نمی دهـــد و آنها باید 
برای تســـویه حســـاب با ســـازمان 
یـــی  قضا ی  کمیته هـــا و  لیـــگ 
فدراســـیون حتی دســـت به جیب 

شـــوند. هم 
با ایـــن اوصـــاف حالا هم شـــنیده 
می شـــود فدراســـیون فوتبـــال در 
دســـتورالعملی جدیـــد اما عجیب، 
حـــق تمـــام تبلیغـــات محیطی در 
لیـــگ برتـــر را بـــه ســـازمان لیـــگ 
واگذار کرده اســـت که این موضوع 
با انتقـــاد برخی باشـــگاه ها روبه رو 
شـــده کـــه معتقدنـــد ایـــن اقـــدام 

غیرقانونی اســـت.
حـــالا هـــم مشـــخص نیســـت در 
وانفســـایی که باشـــگاه های تقریباً 
ورشکســـته فوتبـــال ایران هـــر روز 
بیشـــتری  عدیـــده  مشـــکات  بـــا 
مواجـــه شـــده و روزانـــه بـــه تعداد 
بخـــش  شـــده  منحـــل  تیم هـــای 
خصوصـــی اضافه می شـــود، چطور 
ســـازمان لیـــگ متولی امـــر مهمی 
می شـــود کـــه در ســـالیان اخیـــر 
هیـــچ شـــفافیتی در خصـــوص آن 
نداشـــته و صورت هـــای مالی خود 
را هم منتشـــر نکـــرده و حالا دوباره 
ســـکاندار مســـأله ای می شـــود که 
پـــول زیـــادی در مارکـــت آن وجود 
داشـــته و تراکنش زیـــادی مالی در 

آن رد و بـــدل می شـــود!

گزارش یک

شهاب رستگار
خبر نگار

این روزها، باشـــگاه های فوتبال کشورمان 
بشدت با مســـأله مالی و مشـــکلات ناشی 
از آن درگیـــر هســـتند و وضعیـــت بســـیار 
نامناســـبی دارند. بخشـــی از این وضعیت 
به دلیل گران شـــدن غیرحرفه ای فوتبال 
کشـــورمان اســـت و بخش دیگـــری از این 
مشـــکلات به عـــدم تعامـــل فدراســـیون و 
ســـازمان لیگ فوتبال با باشـــگاه ها و عدم 
پرداخـــت مطالبـــات باشـــگاه ها اســـت که 
گاهاً بـــا جریمه هـــای باشـــگاه ها هم طاق 
زده می شـــود. محمدرضـــا واعظ آشـــتیانی 
ســـال ها در ایـــن حضـــور فعـــال بـــوده و 
بـــه عنـــوان اقتصـــاددان و مدیرورزشـــی 

صحبت هـــای زیـــادی در این بـــاره دارد.
قصد داریـــم در خصوص مشـــکلات مالی 
باشـــگاه ها که حســـابی وضعیت آنها را به 
هـــم ریختـــه صحبـــت کنیم، فکـــر می کنم 
قبل از هر چیـــزی باید دربـــاره حق پخش 

تلویزیونی به نتیجه ای برســـیم.
حـــق پخـــش تلویزیونـــی در وهلـــه اول 
باید بیـــن فدراســـیون فوتبال و ســـازمان 
صداوســـیما بـــه نتیجـــه برســـد. آنچـــه که 
باید انجام شـــود، این است که فدراسیون 
فوتبال به همراه وزارت ورزش و جوانان در 
تعامل با نماینـــدگان مجلس این موضوع 
را در مجلس شورای اسلامی پیگیری کرده 

و در بودجه ســـالانه آورده شود.

آیا امکان برآورده کردن این حق 
به طور کامل وجود دارد؟

بله، در خصوص باشـــگاه های فوتبال کاماً 
مشـــخص است. باشـــگاه های اســـتقال و 
پرســـپولیس که معمولاً پخـــش عمومی در 
کشـــور دارند و حتـــی خارج از کشـــور، باید 
جداگانـــه محاســـبه شـــوند و در خصـــوص 
ســـایر باشـــگاه ها کـــه در اســـتان ها پخش 
دارنـــد، فرمـــول مشـــخصی وجـــود دارد. در 
باشـــگاه های اروپایـــی و کشـــورهای شـــرق 
آســـیا هم همین طور اســـت و نوع پخش و 

درآمدزایـــی آنها کاماً روشـــن اســـت.
با توجه به سیستم حاکمیتی 

صداوسیما این موضوع به 
نظر شما، قابل دریافت برای 

باشگاه ها هست؟
صد درصد، صداوسیما کانال های مختلفی 
دارد و همان طـــور که گفتـــم باید در بودجه 
ســـالانه مجلس دیده شـــود تا باشگاه ها به 

برسند. حق شان 
غ از حـــق پخـــش کـــه طی ســـال های  فـــار
گذشـــته هیـــچ گاه بـــه نتیجـــه نرســـیده و 
مشـــخص نیســـت کی به دســـت باشگاه ها 
تبلیغـــات  خواهـــد رســـید، در خصـــوص 
محیطـــی هم متأســـفانه همیـــن اتفاق رخ 
می دهـــد و باشـــگاه ها معمـــولاً از آن نفعی 

نمی برنـــد.
به نظـــرم این باید از کـــم کاری و بی توجهی 
مدیـــران باشـــگاه ها باشـــد، بـــه هـــر حال 
مدیـــران باشـــگاه ها در مجمـــع عمومـــی 
فدراسیون فوتبال حضور دارند و می توانند 
از حـــق باشـــگاه ها در آنجـــا دفـــاع کنند و 
اجازه ندهند این حداقل ســـهم باشـــگاه ها 
از دســـت  بـــه بهانه هـــای مختلـــف  هـــم 

برود. باشـــگاه ها 
در واقع گاهی فدراسیون 

فوتبال، مبالغ تبلیغات محیطی 
را در ازای جریمه باشگاه ها در 

نظر می گیرد؟
از  مدیـــران باشـــگاه ها در مجمـــع بایـــد 
مســـئولین فوتبـــال ســـؤال کنند کـــه این 
پول ها کجـــا هزینه می شـــود، جرائمی که 
برای باشـــگاه ها در نظر گرفته می شود، به 
کجا مـــی رود، چـــه مبالغی که باشـــگاه ها، 
بازیکنان، مربیـــان و... پرداخت می کنند 
و چـــه مبالغی کـــه از تبلیغـــات محیطی به 
دســـت می آیـــد. به هـــر حال فدراســـیون 
فوتبال باید مشـــخص کند به طور ســـالانه 
در مجمـــع هزینه هـــای آنها چقـــدر و برای 

چـــه چیزی بوده اســـت.
با همه این احوال، باشگاه ها 

همچنان گرفتار مشکلات مالی 
هستند؟

بـــه این دلیل اســـت که بی جهـــت فوتبال 
ما گران شـــده اســـت. حتی چند باشـــگاه 
خصوصی امســـال با چالش بزرگی مواجه 
شـــده اند و قصـــد ندارند تیـــم داری کنند. 
فوتبـــال غیرحرفـــه ای مـــا فقـــط در پـــول 
گرفتـــن حرفـــه ای شـــده اســـت. ورزش 
حرفـــه ای ما امروز مملو از هزینه ها اســـت 
که بخشـــی به خاطـــر غیرحرفـــه ای بودن 

مدیران اســـت.

انتقاد واعظ به تصمیمات عجیب فدراسیون 

پول تبلیغات محیطی کجا هزینه می شود؟

ســـید مناف هاشمی، دبیر کل کمیته 
ملـــی المپیـــک در روزهـــای مانده تا 
افتتـــاح بازی هـــا ترجیـــح می دهـــد 
حرفـــی از تعـــداد مدال هـــا و جایگاه 
ایران در جـــدول رده بنـــدی نزند. او 
می گوید: »تنها چیـــزی که این روزها 
درباره اش صحبت نمی کنم، جایگاه 
ایران و مدال هاســـت. بـــه این خاطر 
کـــه نمی خواهیـــم جـــو روانـــی برای 
فدراســـیون ها و ورزشـــکاران درست 
کنیـــم، امـــا امیـــدوارم کـــه وضعیت 
خوبی باشـــد. 5 یا ۶ رشـــته وضعیت 
خوبـــی دارنـــد و امیدواریـــم که تک 
رشـــته ها و تیمی هـــا نتایـــج خوبـــی 

» . بگیرند
او در جواب سؤال آیا کشتی بهترین 
 : یـــد می گو ؟  می گیـــرد ا  ر نتیجـــه 
»بهتریـــن پاســـخ بـــرای این ســـؤال 
این اســـت که مربیـــان کشـــتی آزاد 
و فرنگـــی اظهارنظر کننـــد. ما حتماً 

جمع بنـــدی داریـــم ولـــی در مـــورد 
مدال قصـــد دارم که تا روز مســـابقه 

اظهارنظـــر نکنم.«
ملـــی  کمیتـــه  کل  دبیـــر  نظـــر  بـــه 
همـــه  المپیـــک  مـــدال  المپیـــک، 
ایـــران می دانـــد:  رشـــته ها را حـــق 
»فکر می کنم هر چـــه من از توقعات 
جامعـــه ورزش بگویـــم کـــم اســـت و 
مـــن از زبان خودم می گویـــم. زمانی 
می توانیم خوشـــحال باشـــیم که در 
المپیک به جای اینکه ســـه ورزش ما 
مدال بگیرد، ۱5 رشـــته مدال بگیرد. 
این حـــق مردم ایـــران اســـت. البته 
در ایـــن دوره شـــاید از لحـــاظ کمی، 
کاروان کمتـــری داریـــم امـــا از لحاط 
کیفی این اتفاقـــات می تواند بیفتد. 
اما خیلی راضی کننده نیســـت و باید 
خیلی بیشـــتر از اینها در یک دوره ۸ 
تا ۱0 ســـاله دولـــت، فدراســـیون ها، 

وزارتخانه هـــا کار کننـــد.«

هاشمی:درباره المپیک پیش بینی نمی کنم کاظمی پور: زنان ورزشکار کمبودی ندارند
22 روز مانـــده تـــا المپیـــک پاریـــس، 
بهروز یـــاری به تشـــریح وضعیت تیم 
ملـــی کشـــتی آزاد پرداختـــه و امیدوار 
اســـت که این تیـــم بتوانـــد دو مدال 
طا بگیـــرد. بهروز یـــاری کـــه دارنده 
مـــدال برنـــز جهان اســـت؛ ابتـــدا به 
ماجرای حســـن یزدانی اشاره می کند 
بـــرای  کـــه  از شـــرایط مســـاعدی  و 
مـــدال آوری او وجـــود دارد، می گوید: 
»وقتـــی در یـــک جمـــع حضـــور دارد، 
متوجه نمی شـــوی؛ 9 مـــدال دارد و با 
بقیه فـــرق می کند. حالا یا سیاســـت 
ندارد و یا اینکه این کار را بلد نیســـت، 
به هر حـــال تغییر نکـــرد و مزد همین 
تغییر نکردنـــش را گرفت. روحیه اش 
در مجارستان بهتر شد، اعتمادش به 
دستش خوب بود، حریف مستقیمی 
هم نـــدارد و از الان می توانیـــم او را در 
فینـــال ببینیـــم.« یـــاری بـــا اشـــاره به 
حضـــور آرون بروکس به جـــای دیوید 
تیلـــور در امریکا ادامـــه می دهد: »اگر 
بروکـــس از یزدانـــی بترســـد، کارش 
تمام اســـت. مســـأله کشـــتی یزدانی 
و تیلـــور متفـــاوت از این مبـــارزه بود، 
حســـن جلوی تیلـــور کم مـــی آورد اما 
اینجا در همـــان یک دقیقه اول مبارزه 
یزدانی و بروکس همه چیز مشـــخص 
می شـــود. امیدوارم حسن یزدانی مزد 

شایســـتگی هایش را بگیرد.«
ع  بهروز یـــاری درباره امیرحســـین زار
هـــم اعتقـــاد دارد؛ شـــانس یزدانـــی 
بیشـــتر اســـت: »حقیقتاً من احتمال 
طـــای حســـن یزدانـــی را بیشـــتر از 

ع می دانم، هرچند که  امیرحسین زار
ع بســـیار فهمیده کشـــتی می گیرد  زار
اما طاها آکگول و گنو پتریاشـــویلی که 
ســـال های آخر دوره قهرمانـــی خود را 
پشت ســـر می گذارند؛ اگر کشتی را به 
درگیری و تکنیک بکشـــانند حریفان 
سرســـختی خواهند بـــود. در جهانی 
دو ســـال قبل هـــم دیدیـــم آکگول در 
یک لحظـــه درگیری توانســـت نتیجه 

را بـــه نفع خـــودش برگرداند.«
دارنـــده مـــدال برنـــز جهـــان بـــا بیان 
اینکـــه تیم ملی کشـــتی آزاد شـــانس 
کســـب ســـه یا چهـــار مـــدال را دارد؛ 
ی  میـــد ا نا عیـــن  ر  د «  : یـــد می گو
ماه هـــای قبل و برخـــاف حرف هایی 
کـــه دبیـــر می زنـــد کـــه ســـطح توقع 
مـــردم از کشـــتی را کـــم کنـــد ولی هر 
چه بـــه مســـابقه نزدیک تر می شـــویم 
بیشـــتر  هـــم  تیـــم  بـــه  امیـــدواری 
می شـــود. من فکـــر می کنـــم حداقل 
کـــه  گرفـــت  خواهیـــم  مـــدال   3 -4
امیدوارم دو طا باشـــد.« پیشکسوت 
کشـــتی همچنیـــن از شـــرایط روانـــی 
تیـــم هـــم تعریف کـــرد: »نقطـــه قوت 
تیـــم هـــم همدلی اســـت کـــه کاوه در 
بچه هـــا ایجاد کرده، در ادوار گذشـــته 
المپیـــک، چنیـــن شـــرایطی را در تیم 
ندیدیـــم. در المپیـــک 2020 توکیو جو 
تیم ناآرام بـــود. در ۱99۶ آتانتا و 20۱2 
لنـــدن فضـــای اردوی ایران مســـموم 
بـــود. حـــب و بغض ها کشـــتی گیران 
را اذیـــت کـــرد اما تـــا اینجـــای کار که 
شـــرایط خوبـــی حاکم بوده اســـت.«

 یاری:  3 تا 4 مدال  در المپیک می گیریم
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